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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 20. december 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 203 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 203: 

”Mener ministeren, at der er initiativer, der bør tages i perioden frem til, at undersø-

gelsen vedrørende problematikkerne omkring psykologer og Psykolognævnet er afslut-

tet, og der forventeligt bliver indført nye regler på området?” 

Svar: 

Som jeg oplyste under samrådet den 19. december 2019, vil jeg i samarbejde med 

sundheds- og ældreministeren foretage en grundig afdækning af mulighederne for at 

indføre en eventuel sundhedsfaglig autorisation af psykologer. 

I mellemtiden har jeg bedt om en redegørelse fra Psykolognævnet om deres sanktions-

anvendelse, herunder hvor hurtigt nævnet skrider ind, og hvilke dilemmaer nævnet i 

øvrigt ser i praksis. Herefter vil jeg tage stilling til, om der kan være grund til at foreta-

ge ændringer, mens vi venter på analysearbejdet. Jeg har også inviteret Psykolognæv-

nets formand til et møde, hvor vi skal drøfte problemstillingerne på området. 

Til orientering kan jeg oplyse, at jeg også mødes med Dansk Psykolog Forening. For-

eningens input vil også indgå i det videre arbejde.  
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